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Venäjän tapahtumat ovat nostaneet esiin useita kysymyksiä, jotka liittyvät Venäjän sisäiseen 

dynamiikkaan ja sen järjestelmien haavoittuvuuksiin sekä tapahtumien vaikutuksiin Ukrainaan 

kohdistuvaan hyökkäykseen ja Euroopan turvallisuuteen kokonaisuudessaan. 

 

Solidaarisuuden Ukrainaa kohtaan on pysyttävä asialistamme kärjessä. Se on olennaisen 

tärkeää niin Ukrainalle kuin Euroopallekin. Me emme saa horjua kannassamme, vaikka 

Ukrainan tilanne vaikeutuisikin tulevina kuukausina. 

 

Tältä osin olen tyytyväinen viime viikolla ilmoitettuun yhdenteentoista pakotepakettiin ja 

50 miljardin euron lisätukeen, joka osoitetaan korjaustöihin, elpymiseen ja 

jälleenrakennukseen Ukrainassa. 

 

Seuraava askel on, että lunastamme lupauksemme EU-jäsenyysneuvottelujen aloittamisesta. 

Ukrainan sitoutuminen ja huomattavat ponnistelut uudistusten tiellä myös sen EU:n 

ehdokasmaan asemaa koskevien vaatimusten täyttämiseksi ovat olleet suurenmoisia. 

 

Meidän on oltava valmiita siirtymään jäsenyysneuvotteluissa seuraavaan vaiheeseen, kun 

uudistuskriteerit on täytetty riittävällä tavalla, ja toivon, että se tapahtuu mahdollisimman pian. 

 

Puolustusalan teollisen perustan vahvistamisen, innovoinnin parantamisen, riippuvuuksiemme 

vähentämisen, itsenäisyyden vahvistamisen ja luottamuksen rakentamisen on oltava 

keskeisellä sijalla uudessa turvallisuus- ja puolustuspolitiikassamme. Puolustusalan 

yhteishankinnoista tällä viikolla saavutettu poliittinen yhteisymmärrys auttaa jäsenvaltioita 

täyttämään puolustustarpeensa ja parantamaan yhteentoimivuutta. Se auttaa myös 

ukrainalaisia, jotka odottavat ase- ja ammustoimituksiamme. 

 

Edistyminen neuvotteluissa ampumatarvikkeiden tuotantoa tukevasta säädöksestä on myös 

ollut rohkaisevaa, ja olen vakuuttunut siitä, että parlamentin vahvistettua kantansa kuukausi 

sitten pääsemme poliittiseen yhteisymmärrykseen lähiviikkoina. 

 

Sovitamme yhteen kysynnän ja tarjonnan. Siirrymme puheista tekoihin. Saamme asioita 

aikaiseksi. 

 

Ja nyt meidän on saatava aikaan uusi turvallisuus- ja puolustusarkkitehtuuri, jossa 

varmistamme, että EU ja Nato voivat täydentää toisiaan luomatta päällekkäisyyksiä tai 

antamatta vaikutelmaa kilpailusta. 

 

Meidän on saatava aikaan tuloksia myös muuttoliikkeen alalla. Tällä asialla on kiire. Viime 

viikolla Välimeren hautausmaa vaati jälleen 300 ihmisen hengen. Heistä monet jäävät ikuisesti 

tunnistamatta. Jälleen 300 särkynyttä unelmaa. Jälleen 300 ikiajoiksi hajonnutta perhettä. 

 

Olemme edistyneet huomattavasti. Euroopan parlamentti on valmis työskentelemään – 

rakentavasti – jotta löydämme tämän vaalikauden loppuun mennessä sellaisen tavan toimia, 

jossa kunnioitetaan rajoja, joka on oikeudenmukainen suojelua tarvitseville ja tiukka niille, 

jotka eivät sitä tarvitse, ja joka lopettaa haavoittuvassa asemassa olevia riistävien 

ihmiskauppiaiden bisneksen. Sääntöjen on perustuttava lainsäädäntöön ja oikeudelliseen 



 

 

 

 

kehykseen eivätkä ne saa olla ihmiskauppiaiden verkoston laatimia. Mitä kauemmin 

odotamme, sitä vahvemmiksi verkostot muodostuvat ja sitä enemmän ihmishenkiä menetetään. 

Frontexilla on tässä ratkaisevan tärkeä rooli. 

 

Emme voi myöskään jättää huomiotta tämän kysymyksen ulkoista ulottuvuutta. Meillä on 

asema, joka tekee mahdolliseksi lisätä investointeja ja yhteistyötä Afrikan maiden kanssa. 

Meidän ei kuitenkaan pidä sortua jälleen kerran samaan virheeseen ja puhua Afrikan maille 

vain muuttoliikkeestä. Meidän on käynnistettävä strategisesti investointeja ja yhteishankkeita 

ja toimittava kumppanuuden hengessä. Meidän on käytävä Afrikan maiden kanssa 

vuoropuhelua läksytyksen sijaan ja ymmärrettävä, että jos me lähdemme pois, Afrikan maat 

etsivät muita kumppaneita. 

 

Meidän on arvioitava uudelleen tapaamme toimia vuorovaikutuksessa eri puolilla maailmaa ja 

löydettävä uusi tasapaino poliittisissa ja taloudellisissa suhteissa keskeisiin kumppaneihin, 

kuten Latinalaisen Amerikan demokratioihin kriittisten raaka-aineiden ja kauppasopimusten 

osalta, sillä ne ovat ratkaisevan tärkeitä digitaalisen ja vihreän siirtymän edistämisessä. 

 

Meidän on myös tehtävä enemmän yhteistyötä Intian kaltaisten maiden kanssa. 

 

Euroopan unioni on Intian kolmanneksi suurin kauppakumppani ja toiseksi suurin vientikohde. 

Meillä on monia yhteisiä painopisteitä, kuten ilmastonmuutoksen torjunta, teknologia ja 

turvallisuus. Lukuisia mahdollisuuksia on vielä hyödyntämättä. 

 

EU on ollut vaikutusvaltaisin maailmanlaajuinen toimija edistettäessä kansainvälisesti hiilestä 

irtautumista, energialähteiden monipuolistamista ja ilmastonmuutoksen torjuntaa. Se onkin 

tärkeää. Mutta meidän lievennettävä enemmän kaikkien näiden päätösten taloudellisia ja 

sosiaalisia vaikutuksia. Meidän on selitettävä paremmin, miten me teemme tämän ja miksi sillä 

on merkitystä. 

 

Ihmisten on voitava luottaa prosessiin ja heillä on oltava siihen varaa. Meidän on kuunneltava 

enemmän kansalaisiamme, yrityksiämme ja nuoriamme. Meidän on oltava kaukokatseisia, 

jotta ihmiset luottavat meihin jatkossakin. 

 

Inflaatio on edelleen korkea. Kotitaloudet kärsivät reaalipalkkojen laskusta. Euroopan 

keskuspankki auttaa torjumaan tätä nostamalla korkoja, mutta silläkin on sosiaalisia 

vaikutuksia, joita ei pidä jättää huomiotta. 

 

Sen vuoksi – jos haluamme tosissamme päästä ensisijaisiin tavoitteisiimme ja pysyä 

uskottavina – tarvitsemme tarkoituksenmukaisen EU:n budjetin. 

 

On aika ottaa käyttöön uusia omia varoja. Kun maksamme takaisin Next Generation EU -

elpymisvälineen velkaa, käyttöön on otettava uusia tulonlähteitä. Se ei voi tapahtua unionin 

pitkäaikaisten politiikkojen ja ohjelmien kustannuksella. 

 

Tähän liittyy tarve mukauttaa EU:n pitkän aikavälin budjettia vastaamaan nykyistä 

todellisuutta. Ei ole epäilystäkään siitä, että maailma on muuttunut sen jälkeen kun nykyinen 

monivuotinen rahoituskehys hyväksyttiin vuonna 2020 ja että meidän on muututtava sen 

myötä. Parlamentti on vaatinut monivuotisen rahoituskehyksen tarkistamista vuosikausia ja on 

valmis tekemään oman osuutensa. Se on lisäksi ratkaisevan tärkeää sellaisille 

infrastruktuurihankkeille, joista voi olla hyötyä puolustuksen ja turvallisuuden kannalta, kuten 



 

 

 

 

rautatiet, jotka toimivat myös kriittisinä sotilaallisen liikkuvuuden reitteinä. Jotkut näistä 

päätöksistä edellyttävät yksimielisyyttä, ja meillä kaikilla on oma roolimme. 

 

Talouksiemme on oltavat valmiita tulevaisuutta varten. Kyse on myös siitä, miten teemme 

EU:sta vahvemman kuin mitä se on ollut. 

 

Tulevina kuukausina on saatava aikaan tuloksia. Jo vaalien ajankohdasta sopiminen osoittautui 

hankalaksi. Oletusajankohta perustuu vuoden 1979 todellisuuteen, jolloin unionissa oli vain 

yhdeksän jäsenvaltiota. Meidän on pohdittava yhdessä, miten päivämäärä jatkossa valitaan. 

Parhaillaan keskustelemme parlamentin kokoonpanosta. Olemme antaneet ehdotuksemme 

vaalilaiksi, mutta kannan muodostaminen neuvostossa on osoittautunut liian vaikeaksi. Yksi 

asia, jonka olemme oppineet EU:sta, on se, että jos mitään ei tehdä, lamaannumme. 

 

Meillä on ehdotus valmistelukunnaksi laajan Euroopan tulevaisuutta käsittelevän konferenssin 

pohjalta. Meidän on oltava valmiita laajentumiseen. Kun Moldova, Ukraina ja muut maat 

Länsi-Balkanilla tekevät uudistuksia ja valmistautuvat, meidän on tehtävä samoin. 

 

Meidän on kaikkien muutettava ajattelutapaamme. Monet ovat jo löytäneet paikkansa tässä 

geopoliittisessa muutoksessa. Meidän on oltava valmiita tekemään samoin. 

 

Kiitos. 

 

 

 


